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V Y D Á V Á  M Ě S T Y S  D A V L EV Y D Á V Á  M Ě S T Y S  D A V L E

č í s l o  3 2 8 ,  3 2 9  |  l i s t o p a d - p r o s i n e c  2 0 1 0  |  c e n a  1 0  K č

„Ježíšku, přeji si kouzelnickou hůlku, abych si přikouzlila koníka, křídla, 
abych mohla létat a peněženku s trochou peněz, abych si mohla koupit zmrzlinu.“

...to jsou přání pod stromeček mé malé dcery. A pokud bych si mohla něco přát i já, milí čtenáři časopisu Soutok, napište nám. 
Stačí trochu času a hlavně chuť se s námi podělit o Váš zážitek, zkušenost či názor. Kontaktujte prosím naši redakci 
na soutok@obecdavle.cz či osobně na úřadu městyse. 
Děkuji všem již stávajícím pravidelným či občasným dopisovatelům. Pomáháte nám s informovaností našich spoluobčanů o dění 
v obci – práci jednotlivých spolků, zajímavostech z okolí, přírody, podnikatelských úspěších, kulturních a sportovních akcích, 
starostech a radostech ve školských zařízeních, výletech a dalších. Osobně jsem velmi potěšena Vašimi nápady a děkuji Vám 
za možnost se o ně podělit s našimi spoluobčany.

  Vám všem přeji krásné a pohodové vánoce a do nového roku 2011 jen to nejlepší!

          Eva Jelínková, šéfredaktorka

Začíná období předvánoční, doba adventní a čas příprav na Vánoce.

Doba adventní prošla postupem času velmi zásadní změnou a původní význam adventu se z našich životů vytratil. Pokroku nelze 
bránit a je samozřejmě dobře, že se vše rozvíjí a zdokonaluje, ale v mnohém bychom mohli našim předkům, jejich moudrosti a posel-
ství více naslouchat. Doba adventní byla v dobách minulých dobou půstu, dobou zklidnění, kdy se lidé věnovali rozjímání a očekávali 
příchod Spasitele. Doba trvání adventu se ustálila na posledních čtyřech týdnech před Štědrým dnem. Každá z adventních nedělí si 
nese své lidové označení – železná, bronzová, stříbrná a zlatá. Charakteristickou postní barvou, do třetí adventní neděle, je  temně 
fialová, po třetí neděli ji nahradila barva, symbolizující radost, barva růžová.

Tradičním a asi hlavním symbolem adventu je adventní věnec, který slouží k symbolickému odpočítávání čtyř týdnů adventu. 
Věnec je symbolem vítězství a královské důstojnosti. Adventní věnec je holdem tomu, kdo je očekáván, a kdo přichází jako vítěz – 
Ježíš Kristus. Věnec je ozdoben čtyřmi svícemi a jeho zdobení je závislé na trendech, zvyklostech a fantazii. Tradiční barva je červená 
a zelená. Klasické adventní věnce byly zavěšené na stuhách, až v posledních letech je nahradily věnce, které se kladou přímo 
na svátečně upravený stůl. Zdobené věnce bez svíček jsou používány k ozdobení vchodových dveří.

Dalším symbolem Vánoc jsou andělé jako symbol zvěstování a obraz čisté lásky a vánoční hvězda, která je nejen hvězdou 
v Betlémě, ale zdobí i naše vánoční stromečky a je častou květinovou dekorací.

V době adventu se rozzáří nejen naše domovy, ale stalo se tradicí, že ve městech a obcích se na náměstích rozsvítí urostlé 
a nastrojené vánoční stromy. Ulice se rozzáří  vánočním osvětlením,  zahajují se Vánoční trhy. Tato krásná a sváteční atmosféra 
vyzařuje ze všech měst, městysů a obcí. 

             pokračování >

KOUZLO VÁNOČNÍCH 
SVÁTKŮ PŘICHÁZÍ
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Také Městys Davle se rozzáří vánočním  osvětlením a nazdobenými  stromy. Vánoční atmosférou nás přijdou před obchodní dům 
naladit děti z Mateřské školy a děti z pěveckého souboru při základní škole a zazpívají známé i neznámé vánoční koledy. Pěvecký  
soubor Davlínek má tradičně také svůj vánoční koncert v kostele ve Štěchovicích. 

Tento adventní čas v každém z nás vyvolává celou řadu emocí, vzpomínek a asi nikoho z nás nenechá lhostejným. Přemýšlíme, 
jakým dárkem obdarujeme své blízké, v našich domovech se dělá předvánoční úklid, atmosféru Vánoc si připomínáme vánoční  
dekorací s jejími symboly. Začínáme péct vánoční cukroví a domov si provoníme vůní vanilky a perníkovým kořením. Děti se nemohou 
dočkat příchodu Ježíška, píší dopisy, ve kterých neustále mění svá přání a touhy. Každý den si otevřou jedno okénko svého Adventního 
kalendáře a každý den počítají, kolik ještě dní to bude, než konečně přijde ten očekávaný a tajemný Štědrý večer. Než uslyší zacinkání 
zvonečku a vyběhnou k rozzářenému stromečku a jejich oči budou dychtivě hledat ten jejich dárek, nejlépe tvrdý ve velké krabici, 
který jim Ježíšek nadělil. Děti si vánoční svátky užívají, těší se a radují se.

Pro mnoho z nás jsou Vánoce nejkrásnějšími svátky v roce. Všichni si v sobě neseme  vzpomínku na Vánoce svého 
dětství a na naše splněná přání. Toužíme také našim dětem předat kus rodinné tradice, vánoční zvyky, které se v kaž-
dé rodině různí a dědí se z generace na generaci.  Naši předkové byli nejen silně věřící, ale také hodně pověrčiví a své 
zvyky dodržovali velmi úzkostlivě. Některé staré zvyklosti se vytrácejí z důvodu, že čas je prostě proti nám. Pomalu 
přestáváme svým přátelům  psát klasické pohlednice a raději používáme operativního mobilního telefonu a psaní 
SMS. Lití olova a házení střevícem už zřejmě také v mnoha rodinách neděláme. Uchovali jsme si krájení jablíček, pouš-

tění oříškových lodiček a pro štěstí a pro peníze si dáváme kapří šupinu a peníz pod talíř. Pro štěstí obdarováváme jmelím a do vázy 
si stříháme větvičku třešně – barborku. Marně přemýšlím, jaká novodobá tradice z 21. století bude předána našim dalším generacím. 
Vzpomenu jednu z tradic, která je pomalu v zapomnění a určitě by stála za oživení. Do konce roku by se měly vrátit všechny cizí věci, 
které jsou v domě, aby nepřinesly do domu smůlu, například půjčené knihy, CD a vše ostatní.

Především se změnil náš celkový pohled vnímání vánočních svátků, na který má s určitostí vliv náš ateistický pohled na život. Pro 
mnohé z nás jsou Vánoce společenskou a rodinnou oslavou a křesťanská tradice oslava narození Ježíše Krista v Betlémě je námi vnímá-
na zcela okrajově nebo vůbec.

Samotné vánoční svátky začínají dnem narození Páně 25. prosince, 26. prosince se slaví svátek sv. Štěpána. Štědrý večer ještě  
nepatří do křesťanských vánoc. Končí jím advent a postní období. Štědrovečerní večeře má proto slavnostní atmosféru a skládá  
se z několika chodů. Například pravoslavná vánoční tabule je podle tradice složena z 12 postních jídel a vždy je prostřen jeden  
talíř navíc, pro náhodného hosta. Vyvrcholením Štědrého večera je půlnoční mše.

Doba vánočních svátků končí 6. ledna (svátek Tří králů), kdy se slaví Zjevení Páně a podle tradice se tohoto dne přišli poklonit  
právě narozenému Ježíškovi mudrci od východu a přinesli mu dary. Tradice později udělala z mudrců tři krále.

Bylo by krásné, vrátit se trochu k těm starým dobrým tradicím a zvyklostem a naučit se rozjímat a zastavit se. V současnosti se  
nám advent zvrtnul v předvánoční šílenství, v nákupní a úklidový maratón. Cukroví pečeme po nocích a svíčku na adventním věnci  
zapomeneme mnohdy rozsvítit. Kde máme tu  podstatu a smysl Vánoc? Osobně patřím do skupiny lidí, co tomuto šílenství nechtějí 
propadnout, ale peču po nocích a též chci mít doma hezky uklizeno a nazdobeno. Zároveň se snažím vzít své děti na procházku  
po vánoční Praze, podívat se na strom na Staroměstském náměstí, prohlédnout si jesličky v kostelech, navštívit vánoční koncert  
s Rybovou Mší vánoční a opravdu do sebe dostat  a hlavně si vychutnat tu nádhernou a jedinečnou atmosféru Vánoc. Také bych  
ráda svým dětem předala to málo, co v sobě nosím od svých předků, prolnutí našich zvyklostí se zvyky v pravoslaví, aby i ony  
měly co předat dalšímu pokolení.

Nemohu zapomenout ani na ty, pro které nejsou z různých důvodů vánoční svátky těmi nejšťastnějšími svátky v roce. Všem  
takovým lidem bych přála hodně sil, životního optimismu, odvahy, a aby našli pomoc a pochopení u svých blízkých či známých  
a nezůstávali v době Vánoc osamoceni.

Všem lidem přeji krásné adventní období, chvíle rozjímání, zastavení a pohody. Přeji požehnané a krásné vánoční svátky  
v kruhu svých rodin. Dětem přeji hodně dárků od Ježíška a splnění všech jejich přání. Ať se naše domovy a naše srdce rozzáří  
a září po celý příští rok. 

          Hodně zdraví a štěstí Vám všem

            Jana Slancová 
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Přicházejí Vánoce a tak je dobré si připomenout třeba i to, že několik desítek studentů vysokých škol z celé České republiky vyrazilo 
v minulých letech do boje za záchranu tradiční postavy obdarovávající nás o vánočních svátcích. Ježíšek, který od nepaměti nosí dětem 
dárky, je v ohrožení. Petice s názvem „Zachraňte Ježíška“ chce ukázat, že lidem nejsou lhostejné české tradice a zvyky. Ježíška se  
z našeho povědomí a to hlavně prostřednictvím „trhu“ snaží vytlačit americký Santa Claus. Není první - už kdysi tu byl jiný rudý  
pajdulák, o kterém nám jeden z prezidentů tvrdil, že je to dospělý Ježíšek. „Odmítáme, že by nám kdy nosil dárky červený americký 
tlouštík a tímto způsobem chceme vyzvat českou společnost i její představitele, aby nepodléhali vlivům ze západu,“ tak přibližují smysl 
celého projektu studenti a autoři petice Zachraňte Ježíška. „Přežili jsme Dědu Mráze, přežijeme Santu Clause“, dodávají autoři projektu. 
Zcela správně se domnívají, že je nutné, aby si česká veřejnost uvědomila krásu a originalitu tradičních českých Vánoc a zachovala ji 
pro další generace. Ta je ohrožována masivní reklamní propagací nadnárodních firem a korporací, které v mnoha zemích již dokázaly 
porazit místní tradice. Obchodníkům se Ježíšek příliš nehodí - to v jesličkách ležící chudé a zdánlivě bezmocné děťátko prostě nepasuje 
k pozlátku zkomercionalizovaných Vánoc. Lásku k druhým přece dokážeme množstvím a finanční hodnotou našich darů...  

Tvůrci projektu na internetových stránkách www.zachrantejeziska.cz vyzvali širokou veřejnost a české firmy, aby svým podpisem 
vyjádřila podporu zachování tradičních vánočních svátků. Před vánočními svátky autoři výzvy předávali petici členům české vlády  
a parlamentu s jasnou výzvou: Zachraňte Ježíška! Po více městech ČR studenti konali vánoční pochody na podporu této myšlenky.  

Cílem projektu je:
•  Získání finanční podpory pro dětskou onkologickou nadaci Krtek
•  Podpora tradičních českých vánočních zvyků pro současnou i budoucí generaci
•  Podpora dětské představivosti 

Potřebu připomenout události a tradice, na kterých je založena nejen naše kultura, jsem si uvědomil mj. i v minulém roce, kdy jsem 
byl pozván k „vánočnímu zpívání“. Na nejmenované zahradě se v Davli sešlo – včetně dětí – asi 125 lidí (!), kteří si přišli společně zazpí-
vat vánoční koledy. A byl to prý již druhý ročník! Přestože počasí nebylo (zvláště pro muzikanty) nijak příznivé (+2°C), všichni vydrželi 
téměř 1,5 hodiny. Účastníci přinesli i něco „na zub“ – tu kousek perníku či trochu cukroví, chlebíček, kyselou okurku, oříšek, k dispozici 
byl čaj i káva, i ten tuzemský, který nám zakázala EU. O průběžné zahřívání červeného vína se staral „strejda Fiala“, jehož „betlémy“ byly 
vystavené v přilehlé stodole. 

 Myslím, že i zmíněné setkání bylo hezkým příspěvkem a to nejen na podporu tradičních českých vánočních zvyků pro současnou 
i budoucí generaci. Příběh o narození Ježíška se totiž nemění, jenom se mění doba a lidé, kteří si tenhle příběh vyprávějí. Každý rok si 
sice dávají dárky a snad jsou na sebe i hodní, ale protože se to všechno stalo hodně dávno, mnozí z nich už trochu zapomněli, proč se 
ty Vánoce vlastně slaví..? Cukroví, kapr, salát, koledy, svíčky, ozdoby, pohádky - jenže kdo vlastně byl Ježíšek a proč se narodil? 

Dovolil bych si na závěr udělat reklamu divadelnímu představení divadla MINOR „Vánoce aneb Příběh o narození“, které je pokusem 
o zamyšlení nad významem nejoblíbenějších svátků v roce. Charakter vyprávění zde vychází ze starých lidových vánočních her a evan-
gelií. Představení navozuje tajuplnou atmosféru Vánoc; dávná biblická historie se tu odvíjí z obyčejného příběhu Josefa a Marie, světy 
nadpřirozené a všední se prolnou, aby na okamžik zachytily naději, utrpení, zlobu i radost. Tradiční vánoční příběh pro děti a rodiče je 
plný postav zlých, krutých, herodesovských, ale i laskavých, milých, andělských... Možná by bylo dobré místo hromad dárků, unavování 
sebe sama běháním po obchodních domech a ponechávání potomků před televizními obrazovkami navštívit tohle divadelní předsta-
vení. Na internetových stránkách www.zachrantejeziska.cz se může kdokoliv přidat k petici a zároveň je zda možnost zanechat vzkaz 
nebo přání pro Ježíška, nebo se podělit o zajímavé názory v diskusním fóru – některé úvahy jsou zde úsměvné, jiné stojí za zamyšlení.

           Pokojné vánoční svátky   

           Karel Vančura st.

Víte o tom?
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Do komunálních voleb v Davli byly 
přihlášeny tři volební strany. Následující 
dvě tabulky znázorňují výsledky voleb 
konaných ve dnech 15. a 16. října 2010 ve 
dvou volebních okrscích městyse Davle. 
Vysoká volební účast 64, 58 % vyjadřuje 
velký zájem voličů o dění v naší obci 
(z 1118 voličů v seznamu). Mandáty 
získalo Sdružení nezávislých kandidátů 
a SNK „Za čistou a bezpečnou Davli“. 
Třetí volební strana „Mírové hnutí 2007“ 
pana Jana Matyse nezískala žádný 
mandát.

Výsledky voleb 
do zastupitelstva 
a ustavující veřejné 
zasedání v novém 
složení členů 
zastupitelstva městyse 
Davle dne 11.11. 2010

Následné ustavující veřejné zasedání konaného v restauraci Vltavana dne 11. 11. 2010  se zúčastnilo všech 11 nově zvolených zastupitelů 
a občané Davle. Po složení zastupitelského slibu všemi  zastupiteli byli jmenováni a schváleni zapisovatelé a ověřovatelé zápisu zasedání. 
Veřejným hlasováním byl starostou městyse znovu zvolen  Jiří Prokůpek, pozici místostarosty po hlasování získal Mgr. Jaromír Němec. Byl zřízen 
fi nanční výbor zastupitelstva obce, jehož předsedou se stal Ing. Tomáš Zunt. Kontrolní výbor zastupitelstva bude mít na starost Mgr. Svatava 
Chrastilová. Ke konci veřejného zasedání byly schváleny odměny pro neuvolněné zastupitele obce. Na závěr zasedání  starosta Jiří Prokůpek 
poděkoval za plynulý a ničím nerušený průběh ustavujícího zasedání městyse Davle a voličům za hlasy pro zvolené zastupitele. Zmínil také 
práci bývalého zastupitelstva a úkoly, které čekají zastupitelstvo nové. 

 Zde jsou odpovědi na otázky v rozhovoru, kterými jsem oslovila bezprostředně po volbách oba  vítěze dvou kandidátek, 
kteří získali mandát na volební období 2010-2014.

Starosta Jiří Prokůpek, kandidát  Sdružení nezávislých občanů:

Vstupujete do Vašeho  čtvrtého volebního období, jste v plné síle plnit Váš volební program? 
Jelikož máme v zastupitelstvu tým šikovných lidí, tak si myslím, že se pokusíme udělat vše dobré pro prospěch občanů a celého městyse.

Vše bude ale nejvíce záležet na našich fi nančních možnostech. Ještě stále splácíme úvěr na vodovod a kanalizaci a v příštím roce budeme muset 
vydat vysoké fi nanční prostředky na rekonstrukci a přístavbu mateřské školy. V každém případě naším nejdůležitějším cílem bude nezadlužit 
městys neuváženými investicemi.

Slovo 
starosty

Končí rok 2010. Na závěr roku se sluší poděkovat všem, kdo se jakýmkoli 
způsobem zasloužili o to, aby byl život u nás v Davli příjemnější a hezčí.

Rád bych poděkoval  i všem,  kteří se podíleli na každodenní práci pro 
naši obec. Zejména pracovnicím a pracovníkům obecního úřadu. 

Děkuji všem  zastupitelům  za aktivní zájem o dění v obci a určitou důvěru, 
bez níž by byla moje práce na úřadě mnohem obtížnější.

Na závěr celého roku bych Vám chtěl popřát krásné a klidné vánoční svátky, 
které budete jistě trávit v kruhu svých nejbližších, hodně štěstí a spokojenosti.

Do Nového roku 2011 Vám přeji hlavně zdraví, hodně štěstí a hlavně dobrých 
přátel, které všichni potřebujeme.

      Jiří Prokůpek
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Co vás na práci starosty (ne)baví?
Jsem člověk spíše společenský, aktivní. Z toho tedy vyplývá, že mě tato práce uspokojuje hlavně po stránce činorodosti. Je to živé povolá-

ní, stále se něco děje. V uplynulých období se nám podařilo zrealizovat a vybudovat spoustu projektů. Tyto projekty mě provázely částí mého 
života, a to že se podařily mě motivuje k další práci na rozvoji Davle. Je to chvíle, kdy vím, že moje práce má smysl a to je to, co mě baví. A co mě 
nebaví? Nebaví mě lidská zloba, závist, lhostejnost, hloupost... Díky této práci samozřejmě potkávám spoustu lidí a někdy je domluva opravdu 
hodně těžká. 

Jak se chystáte rozdělit činnost mezi nové zastupitele, pokud budete zvolen starostou? 
Na ustavujícím zasedání již byl zvolen jako předseda finančního výboru Ing. Tomáš Zunt a jako předsedkyně kontrolního výboru Mgr. Svata-

va Chrastilová. Další rozdělení činností nových zastupitelů bude provedeno na pracovním setkání zastupitelstva . Budou řízeny komise stavební 
a kulturně-zdravotně -sociální. Další komise se budou moci zřídit dle aktuálních potřeb.  

Jaká byla vaše reakce na výsledky voleb? 
Volbami v Davli jsem byl velmi příjemně překvapen. Za prvé velikou účastí davelských voličů 64,58 % oproti průměru v ČR 48,5 % a za druhé 

z výsledku voleb, kde jsme získali 70,77 % - celkově 8 mandátů z 11. Výsledek voleb nám potvrdil, že jsme práci, kterou jsme pro Davli dělali, 
vykonávali dobře. V Davli a v obcích podobné velikosti se dle mne nevolí strany, ale jednotliví občané, neboť se všichni znají a o každém si 
udělají svůj vlastní názor. Každopádně všem, kteří přišli k volbám jménem zvolených zastupitelů děkuji a doufám, že se nám všem podaří během 
následujících čtyř let nezklamat Vaši důvěru.  

  
MVDr. Radek Slanec, kandidát za Sdružení pro čistou a bezpečnou Davli

Vstupujete do Vašeho prvního volebního období, jste v plné síle plnit Váš volební program?
V plné síle rozhodně jsem a těším se na práci v zastupitelstvu. Na plnění našeho volebního programu se musím dívat zcela realisticky,  

početní  rozložení  zastupitelů  je  8 : 3.  Předpokládám,  že  všem  současným  zastupitelům půjde v zásadě o stejnou věc, o rozvoj a zlepšení 
městyse, a aby se nám tady žilo dobře. Budu tedy předpokládat, že na naše návrhy budou reagovat i ostatní zastupitelé pozitivně a podpoří je.  
Pevně věřím tomu, že postupem času a po vzájemném poznání, bude ten stranický poměr zcela smazán a budeme pracovat jako dobrý tým.  
O prosazování návrhů a volebního programu budou mít spoluobčané přehled z našich webových stránek, které budou i nadále aktualizovány.

Na co se těšíte či čeho se obáváte jako zastupitel Městyse Davle?
Těším se, že více proniknu do problematiky městyse, určitě se seznámím a poznám se s větším počtem spoluobčanů a budu mít příležitost 

s nimi komunikovat. Obávám se toho, že velká část lidí je netečná a lhostejná k místu, kde žijí a nebude jednoduché je trochu zapojit a začlenit 
do dění městyse. Řada věcí se může změnit na základě spolupráce občanů s vedením obce. Rád bych docílil toho, aby se ke všem lidem dostaly 
základní informace o dění v městyse. Předpokládám, že když budou lidé informovaní, budou reagovat, dávat své podněty a postupně se k aktivi-
tám přidají.

Jaká byla Vaše reakce na výsledky voleb?
Má osobní a bezprostřední reakce byla zklamání, protože mi bylo jasné, že tři lidé se budou se svými názory velmi těžko prosazovat. Navíc  

v té volební době byla atmosféra v Davli politicky nesmyslně vyhrocená, což jsem dodnes vůbec nepochopil. Za pár hodin, když jsem si výsled-
ky  v sobě zpracoval, viděl jsem, jaký je to vlastně obrovský úspěch. Ještě o letních prázdninách věděla o Sdružení za čistou a bezpečnou Davli 
pouhá hrstka lidí a v polovině října jsme dostali mandát od více jak čtvrtiny našich spoluobčanů. To je přece krásný úspěch a pro nás nesmírně 
zavazující. Ještě jednou bych chtěl jménem sdružení všem spoluobčanům poděkovat za jejich hlasy a projevenou důvěru pro všechny naše 
kandidáty, děkuji.

Jaké ohlasy jste měli na Vaši volební kampaň?    
Ohlasy byly samozřejmě dvojího charakteru. Ty posměšné, že jsme posílali pohlednice a investovali do letáků a stejně nám to nebylo nic 

platné, což ale není pravda, protože náš záměr se povedl. Pro mě je však mnohem zásadnější, že řadu lidí jsme potěšili, někteří si dokonce naše 
pohlednice zarámovali a budou se z nich těšit stále. Mám radost, že se nám podařilo vést kampaň nekonfrontační, neútočnou a pohlednice 
nikoho neurazily. To byl také cíl. Také mě těší, že se ujala diskuse na našich webových stránkách. Kromě dvou pisatelů, kteří měli potřebu si přes 
ně vyřizovat své osobní problémy, byla diskuse věcná a nesmírně poučná. Rád bych upozornil, že tato možnost vyjádřit své názory, dát podněty, 
náměty a připomínky k chodu městyse bude i nadále pokračovat a stránky www.zadavli.cz jsou přístupné Vám všem. Děkuji redakci Soutoku za 
otázky a za rozhovor.

             Eva Jelínková

Děkuji Všem dětem, rodičům, prarodičům, pracovnímu kolek-
tivu mateřské školy a ostatním za účast a pomoc při organizaci 
Dýňobraní a Večera strašidel. Velice si vážím toho, že si najdete 
čas a společně s dětmi se účastníte těchto akcí. 

Ještě jedno poděkování rodičům, kteří pochopili a umožnili 
zvládnout  provoz mateřské školy  při onemocnění většiny paní 
učitelek.

  Děkuji a na další společné akce se teší ,
  Paed.Dr. Jarmila Jarůšková, ředitelka školy

Mateřská školka
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Zveme Vás na setkání při

  ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO  
STROMEČKU 

ve čtvrtek 9. 12. 2010  
od 17:00 u budovy základní školy

Jak nám s dětmi bylo na Dýňobraní
Jeden z hezkých nápadů MŠ Davle, uspořádat na své zahradě 

Dýňobraní, pomohlo zpříjemnit mnoha rodinám hezký podzimní čas.  
V úterý 26. 10. od 15 hodin se zahrada  školky začala plnit dětmi a 
jejich rodinnými příslušníky, přinášejícími kromě  rozmanitých druhů 
dýní všech velikostí i vlastnoruční ochutnávku napečeného cukroví. 
Personál školky, usměvavý jako vždy, přichystal pro všechny velmi 
pestré občerstvení, kreativní aktivity pro děti i dospělé. 

Příležitost pro rodiče, jak tvořit  za asistence jejich dětí, se  
setkalo s nadšením a výsledkem byla barevná přehlídka vydlabaných 
a nazdobených dýní, za které si každé dítě odneslo diplom. Podě-
kování patří personálu MŠ Davle za příjemný nápad jak i v rodičích 
podpořit tvůrčího ducha a zapojit je do aktivit spolu s jejich potomky 
a dětem uspořádat veselé odpoledne. Odměnou organizátorům  bylo 
slunečné počasí a určitě nemluvím jen za sebe, když dodám i spokoje-
né účastníky Dýňobraní.

HN

„Vánoce se kvapem blíží,  
zvládáme vše bez potíží…“

Od  prvního adventu, provoněná škola, vyzdobené třídy, předvánoční akce ve škole, vše opravdu nasvědčuje tomu, že se blíží svátky 
plné pohody , klidu, vzájemného porozumění. Proto bychom chtěli touto cestou popřát všem občanům, přátelům školy, rodičům, aby 
tento čas prožili v té nejpříjemnější atmosféře. Vždyť odměnou pro nás všechny, jsou rozzářené oči dětí u vánočního stromečku.

Na našich www stránkách se objevují různé předvánoční aktivity, na které jste všichni zváni.

Hodně zdraví, štěstí a hlavně také lásky, v celém novém roce 2011,  
vám všem za kolektiv pedagogických pracovníků a žáků ZŠ Davle přeje  ředitelka školy

  
Mgr. Zdenka Lišková
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 dovoluji si Vás informovat o činnosti Školské rady v základní škole. 
Školská rada začala od září letošního roku pracovat v novém složení. Vzhledem ke skutečnostem, že paní Kateřina Obermajerová  

na své zastoupení v radě rezignovala a děti paní PhDr. Kristýny Titěrové ukončily školní docházku v naší škole, její zastoupení v radě 
zaniklo. Došlo ke změnám v zastoupení zákonných zástupců dětí. Z rozhodnutí zřizovatele (Městyse Davle) na jejich místa postoupili 
zvolení zástupci z řádných voleb  ze 3. a 4. místa, jmenovitě Jana Slancová a Ing. Marcela Soldánová. Kontakty na jednotlivé členy 
Školské rady máte možnost získat na webových stránkách školy na www.zs-davle.cz nebo školskou radu kontaktujte na adrese: 
skolskaradadavle@seznam.cz.

Hlavním posláním školské rady je podílet se na správě školy. Aby mohl být tento cíl naplněn, potřebujeme také spolupráci od Vás 
– rodičů. Velmi uvítáme všechny Vaše podnětné připomínky, náměty, žádosti, rady a kritiky k organizaci a provozu školy. Jen tím, že  
na některé upozorníte, mohou se následně řešit, realizovat, odstraňovat. Každý Váš podnět  budeme ve školské radě  projednávat  
a budeme Vás o výsledku jednání informovat. Všechny podstatné informace o školské radě, zápisy z jednání, jednací řád, volební 
řád, kontakty a vše ostatní máte možnost získávat na stránkách školy v rubrice Školská rada.

V letošním školním roce se uskutečnila již dvě jednání školské rady. Na prvním jednání proběhla volba nového předsedy ŠR, 
zvolena byla Jana Slancová, místopředsedou zůstává i nadále Ing. Tomáš Zunt. Na jednání byla pozvána také paní ředitelka, která 
předložila ke schválení zástupcům školské rady Školní řád a Výroční zprávu školy. Vedení školy jsme, vzhledem k důležitosti obou 
dokumentů, požádali o možnost prostudování a připomínkování těchto dokumentů.

Při druhém jednání jsme projednávali připomínky ke Školnímu řádu a Výroční zprávě školy. Vedení školy, prostřednictvím paní 
zástupkyně, naše podstatné připomínky k dokumentům obdrželo a dojde k jejich doplnění a opravení, pak budou školskou radou 
schváleny. Výroční zpráva školy bude po schválení umístěna na webových stránkách školy. Dovolím si doporučit Vám její přečtení, 
protože tato Výroční zpráva je shrnutím roční činnosti školy. Pro nás rodiče je zdrojem celé řady velmi zásadních informací.  
Další setkání zástupců školské rady je plánováno na měsíc listopad.

 Vážení rodiče, ještě jednou si Vás dovolím požádat o spolupráci, protože jedině díky Vám může být činnost školské rady plno-
hodnotná. Moudré přísloví říká „Více očí, více vidí“ a navíc zpětná vazba je to nejcennější, co můžeme díky Vám získat. Mohu Vám  
zaručit, že k Vašim námětům budeme přistupovat diskrétně a každému Vašemu podnětu bude věnována náležitá pozornost.

Velmi bych si přála, aby školská rada plnila svou funkci, která jí náleží, aby byla pro školu a tedy pro naše děti přínosem. Aby se 
stala prostředníkem pro zřizovatele, pomohla lepší vzájemné spolupráci a komunikaci mezi školou a zřizovatelem, aby se stala part-
nerem a pomocníkem Vám rodičům a pro vedení školy byla důležitým respektovaným partnerem. 

Věřím, že se nám všem šesti zástupcům, za školu, zřizovatele a za nás rodiče, bude dobře spolupracovat a společná jednání  
povedou k oživení činnosti školy, ke zlepšení celkové prestiže školy a hlavně ke spokojenosti našich dětí, celého pedagogického 
sboru a nás rodičů.

      Přeji Všem hezké podzimní a adventní dny prožité ve zdraví a pohodě.
                
         Jana Slancová, předseda školské rady

Akce školní družiny
18. 10. 2010 uspořádala školní družina výlet do výrobny svíček v Šestajovicích. Akce se velmi zdařila, hlavně i díky tomu,  

že si děti mohly samy vyzkoušet výrobu svíček. To zaujalo i několik maminek, které nás doprovázely.
2. 11. 2010 prošel Davlí lampionový průvod.  Jednalo se o již tradiční spolupráci Školní družiny a Mateřské školy.  

Sraz byl kolem čtvrté hodiny na zahradě školky. Průvod vyšel v pět hodin směrem přes Starý davelský most, prošel centrem  
Davle a zakončen byl na zahradě Školní družiny. Počasí nám přálo, a tak se na konci cesty někteří z nás občerstvili opečenými špekáčky. 

 Chystané akce:

 30. 11. 2010 Příbram, návštěva štoly, Mikuláš a čerti
 04. 12. 2010 Mami, tati pojďte si hrát  od 14 hodin v budově základní školy 
 09. 12. 2010 Slavnostní rozsvícení vánočního stromku s koledami před základní školou, společná akce ZŠ, MŠ a ŠD
 12.12. 2010 Výlet do Perníkového království Muzeum Pardubice. Srdečně zveme i rodiče.
 15. 12. 2010 Vánoční koncert v kostele ve Štechovicích od 17 hodin
 21. 12. 2010 Vánoční trhy od 10 hodin v budově základní školy

         Na všechny tyto akce zveme srdečně děti i rodiče.

          Za Školní družinu Marie Rýdlová

Vážení rodiče žáků davelské základní školy, vážení spoluobčané,
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Mateřská škole Davle – Prázdniny

Svěcení praporu 
Vltavanu Čechy

Svěcení praporu Vltavanu Čechy se uskutečnilo 13. listopadu 2010  v kostele svatého Jiří v Purkarci páterem Františkem Malešem  pod 
patronací Svaté Anežky.

Ves je známá z dřívějších dob jako plavecká a vorařská obec, která se rozkládá na břehu Vltavy asi 8 km severně od Hluboké nad 
Vltavou v okrese České Budějovice. Ve 14. století ji založil Karel IV. jako městečko spolu s nedalekým Karlovým hrádkem. Městečkem byl 
Purkarec ještě začátkem 17. století, ale pohromy třicetileté války ho značně poškodily a po jejím skončení zůstal již pouze malou vsí, která 
se dalšího rozvoje už nedočkala. K dalším změnám došlo až po vybudování hněvkovické vodní nádrže. Pod hladinou navždy zmizely: 
Čalounův Mlýn, Buzkov, Purkarecká propusť, Jaroslavice, Purkarecká lávka.

Historii vorařství připomíná Pamětní síň voroplavby a vodních elektráren na Vltavě a balvan s pamětní deskou vynesený z Vltavy  
a umístěný proti původně gotickému kostelu svatého Jiří s novorománskou věží. Spolkový prapor Vltavanu Čechy, který  sdružuje  spolky 
Vltavanu Praha, Davle, Štěchovice a Purkarec, věnoval bratr Hans Ortner. Tyto spolky mají více jak stoletou tradici a v dřívějších dobách 
plnily hlavně podpůrnou činnost potřebným rodinám, jejichž členové byli postiženi nemocí nebo úrazy při těžké práci na Vltavě. V sou-
časné době  je tradici vorařství v Evropě věnována široká pozornost a Evropská asociace sdružuje obdobné spolky z více jak 15 evrop-
ských zemí a usiluje o zapsání vorařů do kulturního dědictví UNESCO. Pro vstup do Evropské asociace vorařů  bylo nezbytné   spolky za-
střešit  jednou organizací  v Čechách. To byl impuls pro vznik spolku Vltavanu Čechy, který reprezentuje  a zastupuje výše uvedené spolky 
na mezinárodní úrovni. Jednání Vltavanů o vstupu do Mezinárodní vorařské asociace (dále jen „MVA“) bylo iniciováno již v roce 1997, 
kdy se zástupci jednotlivých vltavanských spolků zúčastnili poznávacího setkání MVA v Muldenbergu a rozhodli založit Vltavan Čechy.  
K registraci pak došlo 1. 12. 1999 na základě schválení valné hromady MVA v červnu 1999. Záruku přijetí Vltavanu Čechy garantovali 
voraři Muldenbergu a přátelé ze Španělska. K ustavující schůzi Vltavanu Čechy (dále jen „VČ“) došlo 18.3.2000 v klubovně Vltavanu 
Štěchovice a první VH VČ se pak konala v Purkarci, kde byl zvolen presidentem br. Jaroslav Camplík. Od roku 2000 se VČ zúčastňoval  
VH MVA- setkání vorařů. V průběhu posledních 10 let zpravidla  třídenního setkání vorařů VČ navštívil v roce 2000 Rakousko,  2002 Finsko, 
2003 Slovinsko, 2004 a 2008 Španělsko, 2005 a 2010 Itálii, 2006 a 2007 Německo a 2009  Polsko. V červnu 2001 se VČ důstojně zhostil 
pořádání VH MVA v Praze. Všechny programy VH MVA nebyly zaměřeny pouze na zasedání,  plavení vorů nebo jiné soutěže, ale i k  ná-
vštěvám  důležitých historických a kulturních památek v nejbližším okolí.

Svěcení praporu v Purkarci se uskutečnilo společně s VH VČ na počet 10. výročí  založení svazu vltavanských spolků. Ke slavnostnímu 
zasedaní VH se sešly v sále hostince u Janatů delegace Vltavanů z Prahy, Davle, Štěchovic, Purkarce, přátelského spolku Dělnické besedy 
Havlíček z Řevnic, Baráčníků z Hradčan a řada významných hostů včetně pana senátora a starosty Hluboké nad Vltavou Ing. Tomáše Jirsy. 
Slavnostní setkání bylo zahájeno bratrem Michalem Bártou, zprávu o činnosti VČ přednesl br. Jaroslav Camplík. Zpráva byla zaměřena 
na historii vzniku a zhodnocení činnosti VČ za posledních 10 let, poděkování hlavním sponzorům spolku (br. J. Podr, br. František Dolej-
ší) a poděkování za spolupráci členům výboru VČ a všem spolkům Vltavanu. Zprávu o hospodaření VČ krátce vtipně uvedl br. Jiří Malý. 
Rámcový program činnosti na další období přednesl  president br. J. Camplík. Hlavní body programu stanovily pokračování v účasti  
VČ na VH MVA v roce 2011 v Hamburku, 2012 ve Španělsku a v roce 2013 v České republice. Podíl VČ na uspořádání VH MVA v tomto 
roce bude nutné ještě projednat  s panem Hladíkem z Folklorního sdružení Libín. Dále se bude pokračovat v pětiletých intervalech slav-
nostního pokládání věnců na Kvildě, realizaci návštěvy Schwarzenberského kanálu, aktualizaci www stránek  VČ, podpoře výročí spolku  
Praha 2011, Davle a Purkarec 2012, Štěchovice 2013, přípravě podkladů pro knihu o evropských řekách a vorařích  a zabezpečení tri-

foto
večer
strašidel
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DĚKUJE „záchrance” z Davle a hasičům „A” z Jílového za návštěvy 
a zpestřování našich dopoledních programů. 

Též velké díky „našim” rodičům za skvělé odpoledne na MARTINSKÁ SVĚTÝLKA!
Za prťata děkují tety Lucka, Simča, Anička a babička Tonička.

Foto na www.clubikmechenice.eu.

ček s logem VČ pro účast na valných hromadách v zahraničí. Valnou hromadou VČ byl současně schváleni navržení členové jednot-
livými spolky do výboru pro další období a to bratři J. Červený, V. Hódr a sestra B. Štěpánková (Praha), J. Camplík, F. Dolejší, J. Šlemr, 
E. Slanec (Davle), J. Malý, V. Dubina, P. Pešek (Štěchovice), Sedlický, M. Bárta, Fr. Nedbal (Purkarec). Jako čestný člen byl navržen E. Fischer 
a 1. praporečník H. Ortner (Davle). 

V diskuzi pan senátor Ing. Tomáš Jirsa poděkoval spolkům Vltavanu za jejich aktivity. Dále hovořil o splavnění řeky Vltavy z Hluboké 
nad Vltavou do Prahy v průběhu 3 let a současně nabídl kontakt na českého zástupce, který má návaznosti na UNESCO a mohl by podpo-
řit  schválení vorařství do seznamu  kulturního dědictví v této organizaci.

Na výborové schůzi byl jednohlasně pro další období zvolen za presidenta br. J. Camplík, do funkce vícepresidentky sestra. 
B. Štěpánková, za jednatele Fr. Nedbal, pokladníka J. Malý a předsedou  dozorčí rady br.  V. Hódr, čestným členem E. Ficher a 1. praporeč-
níkem H. Ortner.

V 11:30 hodin se všichni účastníci průvodem za hudby Jihočeské Vlachovky odebrali do kostela svatého Jiří, kde součástí hodinové 
mše bylo i vysvěcení praporu VČ. Po mši byla vzdána pocta padlým a položeny květiny k pomníku. Po obědě pak byla pro účastníku 
setkání otevřena k prohlídce Pamětní síň voroplavby a vodních elektráren na Vltavě, kde  bylo možné zhlédnout zajímavé historické 
nástroje (nebozezy, dláta, veslice, háky a desítky jiných), stavbu a konstrukci voru ve skutečné velikosti, historii Vltavanu Purkarec apod. 
V odpoledních hodinách k poslechu pak vyhrávala i u nás známá Jihočeská Vlachovka. Vltavany z Purkarce pro všechny účastníky připra-
vily  řadu sladkostí. Slavnost byla ukončena ve 20:00 hodin.

V Davli 15. 11. 2010

E. Slanec, foto J. Bílek, členové Vltavanu Davle

CLUBÍK 
MĚCHENICE

Tanec ve Společenském sále v Davli
Díky nadšení Helenky Ebrové a neutuchající vitalitě Jiřího Kotába žije náš sál společenským ruchem. Základní taneční pro mlá-

dež a taneční kurzy dospělých dvakrát týdně spolu s prodlouženými tanečními hodinami o víkendech přinášejí život i do Davle. 
Dívky a dámy v krásných šatech bez ramínek navíc naznačují, že se daří vytvořit i lepší tepelnou pohodu. K tanečním kurzům se 
daří i našim mladším návštěvnicím v kurzech irských tanců, které se konají každé úterý a čtvrtek. Píle se vyplácí i na mezinárod-
ních soutěžích, kde se davelské reprezentantky taneční školy Rinceoirí umísťují na prvních třech místech v různých kategoriích. 
Zveme další zájemce i zájemkyně, aby se přišli podívat a třeba se i přidat. Informace jsou uvedeny na webových stránkách 
i vstupních dveřích společenského sálu. Přestože je většina volné kapacity sálu vyplněna tancem, je možné využít některých 
volných termínů ke konání Vašich akcí, kterými mohou být rodinné oslavy, svatby zlaté i ty první, zábavy klubů či zájmových spo-
lečností. Je možné zorganizovat pro Vás ochutnávky moravských i rakouských vín z vinotéky na Sázavě www.vinotekadavle.cz, 
tématické večírky i hudební produkce. Podmínky budou stanoveny dle Vašich potřeb tak, abyste se Vy i Vaši hosté cítili spokojeni. 
Příkladem může být Taneční zábava Povltavské akademie připravovaná na 15. 1. 2011 nebo Ples sportovní haly.

Budeme rádi, když nás navštívíte.
Miloš Vodička, Společenský sál Davle, www.saldavle.cz, tel.: 604 688 035



1 0

Vánoce jsou spolu s Velikonocemi a Letnicemi (svatodušními svátky) nejvýznamnější křesťanské svátky. V křesťanské tradici 
jsou Vánoce (z něm. Weihnachten – svaté noci) oslavou narození Ježíše Krista. 25. prosinec je jako datum Kristova narození někdy 
uváděn již ve 3. století, oslava tohoto narození je dosvědčena poprvé v Římě kolem r. 336, všeobecně se Vánoce v církvi slaví od 
7. století. Důležitou přípravou na Vánoce je pro katolíky období čtyř týdnů před nimi – tzv. advent (příchod – rozumí se příchod 
Ježíše Krista na svět). Měla by to být doba usebrání, rozjímání, střídmosti a úklidu nejen ve svých domácnostech, ale především 
ve vlastním nitru. Konají se různé duchovní obnovy, adventní koncerty, modlitební společenství s rozžíháním svíček na advent-
ním věnci aj. První adventní neděle je i počátkem církevního roku.

A jak se křesťanské Vánoce slaví? Většina vánočních zvyků je společná s nekřesťany ( jako vánoční stromek, stavění betlému, 
koledy, vánoční cukroví, štědrovečerní večeře, dárky apod.), všimneme si tedy pouze toho, čím se Vánoce v rodinách našich kato-
líků, kteří svou víru opravdu praktikují, odlišují. Oproti krátkému občanskému slavení Vánoc, které začíná Štědrým dnem a končí 
26. prosincem, křesťanské vánoční období trvá od 25. prosince (Hod Boží vánoční) až do první neděle po 6. lednu, kdy se slaví 
Křest Páně. Přípravné adventní období končí Štědrým dnem, kdy se většinou drží půst nebo jí jen málo. Štědrovečerní večeře je 
pak už ovšem slavnostní. Před jídlem se čte (většinou otec rodiny) úryvek z Písma sv. o narození Krista – evangelium podle  
Lukáše 2, 1-14: 

V těch dnech vyšlo nařízení od císaře Augusta, aby se v celé říši provedlo sčítání lidu: To bylo první sčítání a konalo se, když 
byl v Sýrii místodržitelem Kvirinius. Šli tedy všichni, aby se dali zapsat, každý do svého města. Také Josef se odebral z galilejského 
města Nazareta vzhůru do Judska do města Davidova, které se jmenuje Betlém, protože byl z rodu a kmene Davidova, aby se dal 
zapsat spolu s Marií, sobě zasnoubenou ženou, která byla v požehnaném stavu. Když tam byli, naplnil se jí čas, kdy měla porodit. 
A porodila svého prvorozeného syna, zavinula ho do plenek a položila do jeslí, protože v zájezdním útulku nebylo pro ně místo. 

V té krajině nocovali pod širým nebem pastýři a střídali se na hlídce u svého stáda. Najednou u nich stál anděl Páně a slá-
va Páně se kolem nich rozzářila a padla na ně veliká bázeň. Anděl jim řekl: „Nebojte se! Zvěstuji vám velikou radost, radost pro 
všechen lid: V městě Davidově se vám dnes narodil Spasitel - to je Kristus Pán. To bude pro vás znamením: Naleznete děťátko 
zavinuté do plenek a položené v jeslích.“ A náhle bylo s andělem celé množství nebeských zástupů a takto chválili Boha:  
„Sláva na výsostech Bohu a na zemi pokoj lidem, v kterých má Bůh zalíbení.“

Pak se celá rodina modlí (Otčenáš, Zdrávas Maria) a děkuje za světlo, lásku a naději, které každý den do našeho života Ježíš 
přináší. Po večeři se u rozsvíceného stromku zpívá Narodil se Kristus Pán a jiné vánoční písně. Půlnoční mše sv. je pozůstatkem 
noční vigilie (z lat. vigilia – příprava na svátek bděním v noci na modlitbách). Na Hod Boží vánoční se konají v kostelech slav-
nostní mše svaté. Další den je oslavou prvomučedníka sv. Štěpána. Po celé vánoční období se liturgická čtení věnují událostem 
spojeným s Kristovým narozením, zpívají se vánoční koledy, konají vánoční koncerty, výstavy betlémů apod.

Jménem Římskokatolické farnosti ve Štěchovicích bych vám všem chtěl popřát požehnané a milostiplné Vánoce.  
Ať vás radost, kterou zažíváte o vánočních svátcích, provází po celý rok! 

Srdečně vás zveme na vánoční bohoslužby v našich kostelech:
 
24. 12. 2010 (pátek) Půlnoční mše sv.    – 24:00 kostel Štěchovice
25. 12. 2010 (sobota) Narození Páně, Boží hod vánoční – 08:00 Sv. Kilián, kostel 
        – 10:00 Slapy, kostel
        – 18:00 Štěchovice, kostel

26. 12. 2010 (neděle) Svátek Svaté rodiny - obnova manželských slibů
                 Sv. Štěpán    – 8:00 Sv. Kilián, kostel
        – 10:00 Slapy, kostel

31. 12. 2010 (pátek) Mše sv. na rozloučení s uplynulým rokem a poděkování
        – 17:00 Štěchovice, kostel

01. 01. 2011 (sobota) Matka Boží Panna Maria, Nový rok – 8:00 Sv. Kilián, kostel
        – 10:00 Slapy, kostel
        – 18:00 Štěchovice, kostel

Helena a Jiří Sukovi
  

Kontakt na p. faráře: 
P. Pawel Adam Dębek, tel.: 724 791 848, e-mail: p.debek@volny.cz

Křesťanské Vánoce
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Betlém

Vážení občané městysu Davle a okolí,

jmenuji se David Bárta a prostřednictvím tohoto časopisu bych vám rád představil Pekárnu a cukrárnu Bruno založenou  
letošního roku. V názvu  firmy je jméno mého syna, který, doufám jednou mé aktivity převezme. A jak jste již sami zjistili,  
sídlíme v Davli na náměstí vedle restaurace U Bendů.

Moje představa byla vytvořit místo, kam se budou lidé rádi vracet. Vybudovali jsme pěkné posezení se zahrádkou.  
Postará se o vás  příjemná a ochotná obsluha, připravená splnit vám téměř každé přání.

Přál jsem si, aby produkty nabízené v naší cukrárně byly jedinečné. Máme vlastní cukrářskou výrobnu, tam vládne tým zkušených  
a  velice schopných cukrářů, a proto nebyla tato představa překážkou. Vyráběné dorty jsou z prvotřídních surovin, což zaručuje  
vysokou kvalitu a výbornou chuť. Ale aby to nebylo jen o dortech, doplňuje náš sortiment i řada pekařských výrobků - housky,  
celozrnné pečivo a  různé druky chleba. Navíc jsme se rozhodli zařadit i chlebíčky, které slaví velký úspěch.

Blíží se čas vánoční a tak jsme připraveni na vaše objednávky na pečení cukroví, vánoček.  
Objednávky dortů, svatebních koláčů jsou samozřejmostí.

 Za tým všech, kteří se podílejí na chodu cukrárny, přejeme krásné prožití vánočních svátků a do nového roku jen to dobré.

           David Bárta

V souvislosti s Vánocemi a předchozím psaním ještě jedna vzpomínka. V polovině 90. let jsem v rámci lesnické exkurze  
zavedl účastníky mezinárodního jednání k Proboštovu betlému v Třebechovicích (od roku 1999 národní kulturní památka).  
Je zde vystaven nejen tento unikát, ale i mnoho dalších „betlémů“, které z nejrůznějších materiálů ztvárnilo mnoho autorů.  
Zdejší výstava představuje profesionální i lidovou betlemářskou práci v průběhu staletí… Jedním z účastníků byl i profesor  
z káhirské univerzity, který výstavu poměrně rychle prošel a pak mě venku doslova uzemnil otázkou, která zněla přibližně takto: 
„Proč je tam všude to dítě…?“ Dost zvláštní na profesora byť byl Arabem, vždyť i Židé a vyznavači koránu považují Ježíše za  
jednoho z proroků. 

Touhle vzpomínkou bych jen chtěl doporučit, pokud nejste věřící, vyprávějte příběh o narození toho dítěte svým  
potomkům, aby nebyli poněkud méně vzdělaní – např. jako ten nešťastník žijící ani ne tak daleko od města Betléma.  
A také se, jsa informováni, třeba budou moci zasmát při divadelní hře Ephraima Kishona „Ježíšmarjajosef aneb Zaplaťpánbůh!“,  
(s podtitulem paternitní proces tesaře Josefa proti Pánu Bohu) pokud ji ještě v divadle Na Fidlovačce někdy znovu uvedou.  
Bez základních informací to nelze.        

             Karel Vančura st.
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Dosud měli prostor pro vyjádření v této rubrice spíše zákazníci nakupující v Davli. 
Sepsala jsem několik dotazů pro majitele či provozovatele místních obchodů  
a obchůdků, roznesla jim je 4 dny před redakční uzávěrkou. A  tady jsou reakce,  
které stihly přijít:

1. Název nebo druh Vašeho obchodu:
 a) CVS 2000 s.r.o. železářství
 b) Petr Švejda – chovatelské potřeby, květ.
 c) Coop Jednota
 d) Lékárna „U Kotvy“
 e) Drogerie – Švanda
 f ) Ovoce – zelenina
 g) Řeznictví

2. Byli by jste ochotni prodloužit otevírací dobu Vašeho obchodu?
 a) Ne
 b) Ne
 c) Ano do 18:00 hod
 d) Ano, ale momentálně není možné z personálních důvodů
 e) Ano do 18:00 hod
 f ) Ano
 g) Ano do 18:00 hod 

3. Jakou očekáváte podporu od městyse Davle?
 a) Prodejci na chodnících prodávající zboží našeho sortimentu -  
     např. v létě nafukovací bazény atd. - nám vadí, proto kontrolovat stánkaře, zlepšit stav parkoviště + kontejnery
 c) Tuto otázku položit vlastníkovi Fa Jednota – my jsme pouze zaměstnanci

4. Jaká je Vaše představa o dobrém zákazníkovi?
 a) Nejlepší zákazník je veselý, movitý a pravidelný
 b) Pravidelný
 c) Pravidelný, tichý, slušný, čistý, voňavý
 d) Loajální, slušný, vstřícný
 e) Vstřícný, chodil pravidelně nakupovat, aby se k nám zákazníci vraceli i my musíme pro to něco udělat
 f ) Veselý, pravidelný a alespoň tak příjemný jako je obsluha u nás v zelenině
 g) Veselý, movitý, rychlý, tichý, pravidelný

5. Co si myslíte o zavedení farmářských trhů v Davli?
 a) Jsem proti
 b) Jsem pro a rád se jich zúčastním jako prodejce
 c) Jsem pro
 d) Jsem pro
 e) Jsem proti – farmářské trhy by měly být potravinářské ovoce-zelenina a né s čínským textilem!
 g) Nejsem proti 

Zde je prostor pro jakékoli vyjádření:
e) Farmářské trhy, jak tomu říkáte Vy, zabírají lavičky, informační tabuli pro turisty, chodníky – nedá se kolikrát ani projít u silnice.  
Berou obchodníkům kšefty! Otevírací dobu do 18:00 jsme již zkoušeli – hlavně přes léto, ale nikdo nechodil. Potraviny Jednota Coop  
by měly hlavně mít do 18:00!! Hlavně, že mají televizní reklamu!!

Jestli jste nenašli odpovědi z Vašeho oblíbeného obchodu, je možné, že přišly až po uzávěrce nebo si majitel nepřál reagovat.  
V každém případě ty opožděné včetně shrnutí otiskneme v dalším čísle a Vám přejeme Veselé Vánoce a do nového roku 2011  
vykročte tou pravou nohou.

             JF

Na nákupy určitě do Davle,  
ale nemohlo by být něco jinak?!
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Venku 
nebo  

v bytě?

u sloupeckých hasičů
Podzim

Krátce po oslavách 75. výročí založení jsme se ve Sloupu pustili do další práce.

     Dne 12. září jsme na dětském hřišti uspořádali již tradiční VI. ročník memoriálu Jaroslava Zajíčka v požárním útoku pro mladé hasiče.  
Účast byla poměrně dobrá a putovní pohár si po pěkném útoku odvezli mladí hasiči z Kostelce nad Černými Lesy. Další zdařilou akcí byl  
III. ročník Nočního útočení v JZD konaný 2. října. Bohužel nám, oproti minulým letům, letos nepřálo počasí,  a tak  byla účast soutěžních  
družstev celkem malá. To však nezměnilo nic na tom, že šlo o skvělou podívanou. 

     Ani naši nejmladší nelenili. 4. září si vyjeli zazávodit do Nové Vsi pod Pleší, 12. září zabojovali na domácí půdě při memoriálu Jaroslava Zajíčka. 
6. listopadu se zúčastnili, jako již tradičně, VII. ročníku memoriálu Marty Habadové na Strahově, kde se v soutěži jednotlivců s překážkami  
na 60 m nejlépe umístila v kategorii mladších Lenka Kaňková, která vybojovala velmi pěkné 6. místo. Jen o den později se mladí hasiči zúčastnili 
ještě orientačního běhu v Cholupicích, kde opět zaznamenali mnoho úspěchů. Ten největší úspěch přišel však téměř o měsíc dříve 16. října, 
kdy opět prokázali, že na okresu Praha – západ nemají konkurenci a v závodu požární všestrannosti konaném v Lhotě u Dolních Břežan obsadili 
krásné 1. místo v kategorii starších, 1.  a 7. místo v kategorii mladších a 2. místo v kategorii přípravka. 

     Zásahová jednotka našeho sboru se 26. září zúčastnila školení velitelů a strojníků v Letech. Koncem října s přicházející topnou sezónou se  
v  okolí rozšířilo množství požárů, u kterých jsme opět, společně s dalšími sbory a profesionálními hasiči zasahovali. Byl to požár chaty ve  
Hvozdnici 29. 10. a o dva dny později požár chaty v osadě na Špičce na Libřici. Družstvo mužů jelo k tomuto požáru z noční soutěže  
v Dolínku u Odoleny Vody, kde se již potřetí zúčastnilo memoriálu Bédy Černého. Muži si z tohoto náročného závodu přivezli velmi pěkné  
8. místo z 28 družstev.  

     Zima je u hasičů vždy obdobím zhodnocení činnosti předchozího roku, obdobím valných hromad a údržby hasičské techniky,  
proto jsme v sobotu 13. 11. uspořádali brigádu na úklid hasičské zbrojnice atd. 

         Za sloupecké hasiče Vám všem přeji krásné zimní období, veselé Vánoce a šťastný nový rok. 

          Svatava Chrastilová
           kronikářka SDH ve Sloupu
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Čerti nikdy nespí, a proto na rozdíl od Mikuláše nekončí svou „službu“ 6. prosince. Číhají a snaží se slabším jedincům či náhod-
ným nešťastníkům zkomplikovat Vánoce, jak se jen dá. Poťouchle je nutí, aby se popálili při smažení kapra, přejídali se sladkostmi 
a bramborovým salátem, polykali kosti při štědrovečerní hostině atd. Pokud tedy toho svého čerta včas nezastavíte, měli byste 
alespoň vědět, co s následky.

Popáleniny
Smažený kapr patří k tradicím české štědrovečerní kuchyně. Ovšem nejvhodnější teplota tuku pro smažení je 175 °C, což 

kapra skvěle usmaží. Ale stačí jedno „prsknutí“ a místo propečeného kapra máte první z vánočních katastrof - popáleninu. Pokud 
postižené místo zčervená i přesto, že jste se okamžitě chytli za ušní lalůček, nezbývá než volit odbornější přístup.Nejdříve řádně 
zchladit popáleninu pod tekoucí vodou, poté aplikovat některý z běžných dostupných přípravků proti popáleninám. Pokud se 
vám však při klepání rukou, abyste se zbavili bolesti, podařilo shodit celou pánev a popálit si větší část těla, pak voda ani sprej  
z lékárny nepomohou. Postižené místo překrýt sterilním obvazem, obložit ledem a co nejrychleji k lékaři.

Kost v krku
 Smažení máte zdárně za sebou, bohužel to neznamená, že máte vyhráno. Rybí kost v krku totiž patří k nejčastějším důvodům 

výjezdu rychlé záchranné služby. Než vytočíte mezinárodní tísňové volání 112 nebo přímo 155, zkuste si pomoci sami. První  
pomocí je snažit se rybí kost vzpříčenou v krku spolkonout za pomoci tuhých soust – tj. chleba, rohlíku, brambor. Další možnosti 
je požádat někoho ze spolustolovníků, aby se vám pokusil uvolnit dýchací sesty pomocí úderů mezi lopatky. Je-li obětí dítě,  
pak ho můžete přehnout přes koleno, aby trup a hlava visel dolů.

 
Žlučníková kolika
 Určitě si vybavíte scénu z flmu Jak básníkům chutná život. „A Štěpánku, neměla bych zavolat nějakýho opravdovýho  

doktora?“ ptá se maminka začínajícího doktora a drží se za pravý bok a sténa. A přesně stejně můžete sténat i vy, stihne-li vás  
po nezřízeném pojídání bramborového salátu s majonézou žlučníková kolika. Bolesti, které jsou v prvním příznakem, mají různou 
intenzitu, vystřelují do zad a do pravé lopatky. Může je doprovázet zvracení a nucení na zvracení. Jako první pomoc zkusit  
studené obklady na podžebří a vypravit se rychle k lékaři.

Průjem
Když sníte příliš jídla najednou, nemůžete se divit, že to střeva nevzládnou a dostaví se průjem, křeče v břiše, nevolnost. První 

pomoc spočívá v tom, že okamžitě přestanete s hodováním, místo vína či piva začnete pít ve velkém minerálku nebo čaj, husu či 
kapra nahradíte rýží s mrkví, banánem nebo najemno nastoruhaným jablkem. Nic mastného, nic smaženého, jinak můžete počítat 
s tím, že se potíže potáhnou i několik dnů. 

Kopřivka? Otoky? Nevolnost?
Kdysi platily za exotiku jen pomeranče a banány, nic jiného v obchodech nebylo, snad ještě občas mandarinky. Pokud byste 

dnes dostali chuť na exotické ovoce, je výběr mnohem širší, ale s tím souvisí i nebezpečí alergií. Papája, mango, exotické oříšky, 
physalis. Ovoce sice zachutná, ale organismus si tím už není tak jist a zareaguje. Zareaguje kopřivkou, nevolností, průjmy, otoky, 
nevolností – to vše mohou být příznaky potravinové alergie. A nepodceňovat – reakce může být i tak silná, že vás ohrozí i na 
životě. A i když to není dramatická reakce, určitě si vyplatí nechat si udělat odborné vyšetření, abyste zjistili, na co jste vlastně 
alergičtí a co si můžete dopřávat i nadále.

MUDr. Renata Zachová

Vyhněte se vánočním katastrofám

Psí poradna
Máme tady již druhou psí poradnu,  v níž se budu snažit zodpovědět  vaše další dotazy. 

1) Bojím se psů. Jak se mám zachovat, když potkám „zlého psa“ ?
Člověk, který se psů bojí, je rozhodně v nevýhodě. Pes to z něj dokáže vycítit a mnohdy toho využije. Pak se může stát, že kousne  

i ten, který to v úmyslu neměl. Jen málo psů je však opravdu zlých. U těch, musím přiznat, vás nezachrání asi nic. Pokud kousnout 
chtějí, opravdu kousnou. Za svou dlouholetou praxi jsem jich nepotkala mnoho a hlavně  mě  žádný z nich neohrožoval.  Pokud se však 
nějakým nedopatřením octnu tváří v tvář takovému  jedinci a nikde není jeho majitel, pravděpodobně se útoku z jeho strany nevyhnu. 
Mohu se alespoň pokusit zmírnit důsledky. Zde je rada: doporučuje se zaujmout polohu na kolenou v klubíčku. Sama nevím, zda bych 
to dokázala, ale pevně věřím, že to nikdo z nás potřebovat nebude. V každodenním životě se s takovýmto jedincem  setkáte opravdu 
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výjimečně. Při běžném kontaktu se psy je však dobré dodržovat některá pravidla. Cizích psů si nevšímám, v žádném případě nehladím 
psy uvázané, ani nevstupuji na pozemek, který je hlídán psem.  Rovněž nedoporučuji spoléhat na rčení, že pes, který štěká, nekouše. 
Zvířeti, které na mne vrčí, se nedívám do očí, postavím se k němu mírně bokem, spíše uvolněně – pokud jsem toho schopna, a odklo-
ním od něj hlavu. Veškeré pohyby by měly být pomalé, ne však plíživé, spíše opět uvolněné. Tím se pokouším psa přesvědčit, že já pro 
něj v žádném případě hrozbu nepředstavuji. Klidným hlasem promlouvám, je jedno, co říkám. Nedávám však psovi žádné povely. Dále 
čekám, až pes o mne ztratí zájem. Mohu zkusit pomalu couvat, ale pokud to psa uvádí do aktivity, bohužel musím vyčkat, dokud pes 
neodejde sám. Nikdy od psa neutíkám, to by ho nutkalo k pronásledování. Pak i pes, který neměl v úmyslu útočit, se rád rozběhne za  
„kořistí“, která mu uniká a může zuby chňapnout nebo vás povalit. V zásadě však lze říci, že při většině konfliktů nese hlavní vinu nezna-
lost člověka. Dodržováním výše popsaných zásad zmenšíte riziko na minimum. 

2) Kdy začít s výcvikem psa a jak často navštěvovat cvičiště? 
Musím rozlišovat pojem výcvik a výchova. S výchovou začínáme okamžikem převzetí psa od 

chovatele. Pokud je výchova správná,   záleží samozřejmě i na plemeni, které jsme si vybrali,  
lze s výcvikem jako takovým začít třeba až ve věku 6 – 7 měsíců. Já osobně však doporučuji, 
zejména u začátečníků, aby se obrátili na odborníka už mnohem dříve, klidně ve věku tří měsí-
ců. A to zejména u problematických plemen. Mezi tato mohu zařadit: veškeré pastevecké psy 
(nepleťte si s ovčáckými), rottweilera, šarpeje, thajského ridgebacka, kokršpaněla, akita inu,  
ale i další. Cvičební hodiny jsou na většině kynologických cvičišť dvakrát týdně. Při správném 
vedení výcviku však lze dosáhnout dobrého výsledku i při nižší frekvenci docházky, je však ne-
zbytné opakovat si cviky i doma. Musíme ale mít stále na paměti pokyny instruktora. Zodpověd-
ný a znalý cvičitel výcvik podřizuje vždy věku a zralosti psa. Není totiž možné s malým štěnětem 
cvičit bez přestávky celou hodinu. Správným vedením lekce se docílí toho, že se pes na výcvik těší a tudíž se i všemu mnohem rychleji 
naučí. Je to stejné jako s dětmi ve škole. Nudný a nevynalézavý učitel dokáže dítěti znechutit nejen předmět, ale v případě 1. stupně  
i celou školu. Kreativní a pozitivní přístup se v každém případě vyplácí. 

       Na vaše další dotazy se budu těšit na adrese redakce Soutoku.

           Mgr. Renáta Simerská

JUDO CLUB – TJ SLAVOJ DAVLE

První závody po prázdninách v Neratovicích co se děje a bude dále dít v oddílu

V sobotu dne 23. 10. 2010 se náš oddíl JUDO zúčastnil prestižního mezi oddílového závodu  
v NERATOVICÍCH, kterého se zúčastnilo 16 oddílů se 118 závodníky od začátečníků až po starší žáky. Náš 
oddíl do bojů postavil 8 závodníků, kteří skvěle oddíl JUDO TJ Slavoj Davle a naši Davelskou ZŠ vzorně 
reprezentovali. Z našich 8 závodníků čtyři závodníci obsadili 1. místo. Byli to tito závodníci v přípravce 
Karolína Javůrková a Ondřej Kuncl. V mladších žácích Adam Rakovič a Filip Braný. Druhé místo v mlad-
ších žácích obsadil Jakub Rakovič a třetí místo Josef Oroš. Další naše závodnice Karolína Padevětová  
a Míša Kučerová byly po dohodě s vedením závodu přeřazeny z mladších žáků do kategorie žáků star-
ších. Rozdíl věku a technických zkušeností (vyšší pásky kyu) u těchto závodníků byl znát, i přes prohra-
né zápasy je třeba děvčata pochválit, žádný zápas nedaly zadarmo a po každé bojovaly naplno. V prů-
běhu  závodu došlo u dvou cizích závodníků ke zranění, které odborně na místě ošetřila  naše  trenérka,  
MUDr. Ivanka Rakovičová. Ivanka zde také, ještě po závodech, úspěšně složila zkoušky na 2 kyu (mod-
rý pas) u zkušebního komisaře Miroslava Ulbrychta předsedy Sčk Svazu v Judo. Za oddíl JUDO Club TJ 
Slavoj Davle upřímně blahopřejeme. 

Také blahopřejeme sourozencům Rakovičovým, kteří úspěšně složili zkoušky na 4/3 kyu (oranžovo-
zelený pás), Karolíně Padevětové, která složila zkoušky na oranžový pas – 4 kyu, a naší nejmladší závodní-

ci Karolínce Javůrkové, která jako první z našich nováčků složila zkoušky na 6/5 kyu (bíložlutý 
pás). Oddíl Judo opustilo i několik členů, kteří začali souběžně provozovat  jiný sport. Oddíl 
byl proto doplněn prostřednictvím tzv. přípravky o 6 nováčků, kteří se Judo začínají učit. 

V následujícím období čekají oddíl, opětovně závody v Neratovicích, v Ústí nad Labem,  
v Praze 4 na Bulldogsu a celorepublikový vánoční Pohárový turnaj na Zbraslavi.

     Ing. Miloslav Málek, hl. trenér oddílu JUDO
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Pravidelný sloupek Sportovní haly

Mezitím, než vyšlo toto číslo, se již podařilo odehrát několik pěkných turnajů. Například 30. října se uskutečnil volejbalový turnaj.  
Vítězem se stal již po několikáté tým z Berouna. Davelský volejbal byl zastoupen dvěma mužstvy. Mužstvo A obsadilo nádherné  
druhé místo a druhý tým, Sommelier Davle vykročil do turnaje vítězstvím. Ovšem s přibývajícím časem se začala projevovat snaha  
po co nejrychlejším ukončení turnaje, protože se již viděli ve vinotéce na Sázavě. Tam se teprve projevila touha po vítězství a zkušenost  
z podobných bojů a víno odplavilo i hořkost posledního místa na turnaji. Úroveň nedělních Davelských volejbalů se neustále zlepšuje  
a proto někteří hráči reprezentovali i v jiných mužstvech. 

6. listopadu proběhl nohejbalový turnaj, kterého se zúčastnilo osm týmů. Z vítězství se radoval tým Solidarity,  
druhé místo obsadily Žluté lázně, Akce cihla obsadila místo třetí. Reprezentanti Davelského nohejbalu  
přes jednoznačné vítězství ve skupině byli vyřazeni hned po prvním zápase play off.

Do konce roku pro vás ještě chystáme: 

 20. 11.  pořádá Vašek Prokůpek nohejbalový turnaj

 27. 11.  se uskuteční nohejbalový turnaj amatérů

 04. 12. badmintonový turnaj smíšených párů

 18. 12.  florbalový turnaj žáků.

Na závěr bychom vám rádi nabídli další aktivity, mezi které patří:

Pondělní badminton od 20:00 do 22:00; v úterý hrají florbaloví Buldoci od 15:00-16:15 malí (elévové a přípravky) a 16:15-17:30 žáci;  
od 19:00 cvičí Zita zumbu a aerobic; v pátek hrají florbaloví Buldoci od 15:00-16:15 malí (elévové a přípravky) a  16:15-17:30 žáci;  
neděle od 10:00-12:00 badminton, od 18:00 do 19:15 bodystyling s Luckou a to nejlepší nakonec: od 19:30 do 21:30 hrajeme  
rekreační volejbal.

Pokud by vás některé nabízené aktivity zaujaly, zavolejte nebo rovnou přijďte, uvidíme vás rádi.

       Na setkání se těší   Honza Laššák
           tel.: 732 143 943

 Nová zimní sezóna nám přinesla změnu otvírací doby:

 Pondělí, Čtvrtek  08:00-10:00  a  15:00-22:00

 Úterý, Středa   15:00-22:00

 Pátek    15:00-21:00 

 Sobota   10:00-19:00  

 Neděle   10:00-12:00  a  14:00-22:00


